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Kære Yvonne Madsen 
 

Tak for din henvendelse til mig af 10. september 2019 samt henvendelse af 29. 

august til skatteministeren vedrørende ønsket om, at der opsættes støjreduce-

rende foranstaltninger ved jeres boligforening Herlevhuse. Efter aftale med 

skatteministeren skal jeg hermed svare samlet på henvendelserne. 

Trafikstøj fra statsvejsnettet er en stor udfordring, som staten forsøger at redu-

cere med de midler og metoder, der er til rådighed. Støj fra transport er et ud-

slag af, at mennesker bevæger sig rundt i samfundet, og det vil derfor ikke være 

muligt helt at fjerne støj fra eksempelvis veje.  

Når der anlægges og udvides nye veje, indgår støjbekæmpelse som en del af 

planlægningen af anlægsprojektet, og der afsættes midler til at støjbeskytte 

borgere langs projekterne. Dette var også tilfældet, da Motorring 3 blev udbyg-

get fra 4 til 6 spor tilbage i 2008.   

Støjbeskyttelse af boliger langs det eksisterende statsvejnet er afhængig af, at 

der løbende afsættes midler til støjpuljer i Folketinget. Der har historisk været 

afsat puljer til støjbekæmpelse løbende over årene, eksempelvis med støjpuljen 

fra 2009-2014 og senest i 2018. Disse støjpuljer er fuldt udmøntet af de politi-

ske partier efter oplæg fra Vejdirektoratet om, hvor der opnås mest støjredukti-

on for pengene.  

Jeg forventer, at mulighederne for nye puljer til støjbekæmpelse vil indgå i de 

kommende drøftelser om en ny investeringsplan for statens infrastruktur.   

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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